### **ARTICLES OF ASSOCIATION**

of

# Morgan Stanley Europe SE

### Frankfurt am Main

#### Part I

#### **General Rules**

**§1** 

The company name is Morgan Stanley Europe SE.

§2

The registered office of the company is Frankfurt am Main.

- (1) The purpose of the company is the conduct of banking operations and financial services within the meaning of the German Banking Act (*Kreditwesengesetz* "**KWG**") as well as other ancillary activities related to those services as well as other services. In particular:
  - principal broking services, according to Section 1 para. 1 sentence 2 No. 4 KWG
  - custody services, according to Section 1 para 1 sentence 2 Nr. 5 KWG
  - underwriting business, according to Section 1 para. 1 sentence 2 No. 10 KWG
  - investment broking, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 1 KWG
  - investment advice, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 1a KWG
  - placement business, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 1c KWG
  - contract broking, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 2 KWG
  - proprietary trading (Eigenhandel), according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 4 KWG
  - non-EEA deposit broking, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 5 KWG

- foreign currency dealing, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 7 KWG
- asset management, according to Section 1 para. 1a sentence 2 No. 11 KWG
- proprietary business (Eigengeschäft), according to Section 1 para. 1a sentence 3 KWG.
- (2) The company may hold equity interests in other companies, acquire or establish such companies, as well as set up branch offices domestically and abroad and perform all transactions that are suitable to promote the purpose of the company.

The announcements of the company are made only by publication in the Federal Gazette (*Bundesanzeiger*). Art. 14 SE-VO remains unaffected (*Statut der Europäischen Gesellschaft Verordnung* [German Regulation on Articles of Incorporation of the SE]).

#### Part II

#### **Share Capital and Shares**

§5

- (1) The share capital of the company is EUR 3,901,000,000 (in words: three billion nine hundred and one million Euro) and is divided into 3,901,000,000 shares.
- (2) The shares are registered shares.

#### Part III

# **Board of Management**

- (1) The Board of Management consists of at least two members.
- (2) The Supervisory Board appoints the Board Members and determines the number of them. It may also appoint deputy Board Members. The Supervisory Board may also name one Board Member as the chair or the speaker of the Board of Management and another Board Member as the vice chair or speaker of the Board of Management.

(3) The Board Members are required to follow the laws and legal regulations that apply to the company, in particular, the provision of the KWG and the regulations and orders decreed on the basis of that law. This also applies insofar as the Board of Management might be required pursuant to § 308 para. 2 sentence 1 of the German Act on Stock Corporations (*Aktiengesetz* – "AktG") to follow the instruction of a controlling company on the basis of a Domination Agreement.

§7

The company is represented by one Board Member alone, if the Supervisory Board has authorised that person for sole representation. Otherwise, the company is legally represented by two Board Members or by one Board Member jointly with an authorised officer.

**§8** 

The resolutions of the Board of Management are drafted by a simple majority of votes, unless a unanimous vote is legally required. In the event of a tie, the vote of the chair, if prevented, the vote of the vice chair, shall break the tie, as long as a chair was appointed and the Board of Management consists of more than two members.

### Part IV

#### **Supervisory Board**

- (1) The Supervisory Board consists of nine members.
- (2) Unless the General Meeting decides on a shorter period of time for individual Members elected by it or for the entire Supervisory Board during the vote, the Supervisory Board Members are elected for the time until the end of the General Meeting that decides on their dismissal for the fourth fiscal year after the start of the term. The fiscal year when the term starts is not counted.
- (3) The election of the successor of a Member who resigned before the end of the term shall be held for the rest of the term of the Member who resigned.

- (1) Each Supervisory Board Member may resign from office at any time by means of a written declaration to the chair of the Supervisory Board, the chair may do so to a vice chair of the Supervisory Board, with a resignation notice period of one month.
- (2) Supervisory Board Members may be removed before the end of their term by a simple majority of the share capital represented in the General Meeting.
- (3) Replacing a Member who has resigned, a new Supervisory Board Member shall be elected for the period defined in § 9 para. 3 of the Articles.

- (1) The Supervisory Board shall elect from among its Members a chair and one or two vice chairs at the start of its term. If the chair or a vice chair resigns early, then the Supervisory Board must promptly hold an election for the replacement.
- (2) If the chair of the Supervisory Board is prevented from carrying out his or her office, then the chair shall be represented by a vice chair.

- (1) The chair shall convene the Supervisory Board meetings. The calling of the meeting may take place verbally, in writing, by fax, by telephone or electronically. It must be carried out with a notice period of two weeks, which may be shortened in emergencies, and must state the individual agenda items.
- (2) The chair of the Supervisory Board shall chair the meeting.
- (3) The Supervisory Board has a quorum if, after an invitation is sent to all members, at least half of the legally required Members, including the chair or a vice chair, but a total of at least three Members, participate in the drafting of the resolution.
- (4) Resolutions are drafted by simple majority of the cast votes. If there is a tie, the vote of the chair shall break the tie. The manner the vote is taken shall be determined by the chair.

- (5) An absent Supervisory Board Member may have a written vote submitted by another Supervisory Board Member.
- (6) The drafting of a resolution is also permitted by means of an electronic vote or one that is conducted in writing, by phone or fax, if no Supervisory Board Member objects to that procedure.
- (7) Minutes are to be taken on the negotiations and resolutions of the Supervisory Board. The minutes must be signed by the chair of the meeting, and by the chair of the Supervisory Board for resolutions outside of a meeting.
- (8) The Supervisory Board may establish a Rules of Procedure for itself.
- (9) The Supervisory Board may form committees from among its Members and define their tasks and powers.
- (10) The invalidity of a resolution from the Supervisory Board may be asserted by a legal complaint only within one month of gaining knowledge of the resolution.

Declarations of intent by the Supervisory Board and its committees are given by the chair in the name of the Supervisory Board or of the committee.

§14

The General Meeting may decide that the Supervisory Board Members receive compensation. The General Meeting may establish a total compensation that the Supervisory Board divided among its Members, considering the activity of the Supervisory Board Member, a position as chair of the Supervisory Board and a Member in or as chair of a committee of the Supervisory Board. Any statutory VAT that might be incurred shall be borne by the company.

### Part V

## **General Meeting**

§15

- (1) The General Meeting is convened by the Board of Management or by the Supervisory Board. It shall take place at the headquarters of the company or at the headquarters of a German stock exchange.
- (2) The invitation must be announced in the Federal Gazette at least thirty days prior to the day of the General Meeting, stating the agenda items, unless legally the calling of the meeting is permitted by registered letter. The day of the announcement and the day of the General Meeting is not counted. If the meeting is called by registered letter, the day when the letter is sent is deemed the day of the announcement.
- (3) The ordinary General Meeting must be held within eight months after the end of the fiscal year.

§16

- (1) Every shareholder entered in the shareholder register is authorised to participate in the General Meeting. The right to participate and to exercise voting rights is contingent on the requirements of § 123 para. 2 AktG.
- (2) Each registered shares grants one vote in the General Meeting. The voting right begins if the minimum statutory contribution has been paid on the share.

- (1) The chair of the Supervisory Board, a vice chair or another person determined by the General Meeting shall chair the General Meeting.
- (2) The chair of the meeting may determine a different order of the agenda items than the what was announced. Furthermore, he or she may determine the manner and form of the vote.

Resolutions from the General Meeting are drafted by a simple majority of the cast votes, unless the AktG prescribes another majority.

### Part VI

### Fiscal Year, Annual Financial Statements

§19

The fiscal year is the calendar year.

§20

- (1) The Board must prepare the annual financial statements (balance sheet, profit and loss account, and notes) and, if required, the management report within the first three months of the fiscal year for the previous fiscal year and submit them to the auditor.
- (2) Promptly after receipt of the auditor's audit report, the Board of Management must submit to the Supervisory Board the annual financial statements, the management report, the audit report and a recommendation for the General Meeting's resolution on appropriation of the net profit.

#### **Part VII**

## **Expenditure for Founding the Company**

§21

The costs for founding the company shall be borne by the founders.

# Notary Records List no. D/34/2023

Pursuant to § 181 AktG, I hereby certify that the above entire wording of the Articles contains the amended provisions in accordance with my record UVZ No. D/33/2023 and that the unamended provisions are a true and correct copy of the entire wording of the Articles last submitted to the Commercial Register.

In Frankfurt am Main, dated 13 March, 2023

[signature]

Dr. Ralph Drebes

Notary

[seal:] DR. RALPH DREBES

NOTARY IN FRANKFURT AM MAIN

# SATZUNG

der

## Morgan Stanley Europe SE

#### Frankfurt am Main

# Teil I

## Allgemeine Bestimmungen

§ 1

Die Gesellschaft führt die Firma Morgan Stanley Europe SE.

§ 2

Der Sitz der Gesellschaft ist Frankfurt am Main.

- Gegenstand des Unternehmens ist das Betreiben von Bankgeschäften und die Erbringung von Finanzdienstleistungen im Sinne des Kreditwesengesetzes ("KWG") sowie anderer Nebentätigkeiten, die im Zusammenhang mit diesen Dienstleistungen und weiteren Dienstleistungen stehen. Insbesondere:
  - Finanzkommissionsgeschäft gemäß § 1 Abs. 1 Satz 2 Nr. 4 KWG
  - Depotgeschäft gemäß § 1 Abs. 1 Satz 2 Nr. 5 KWG
  - Emissionsgeschäft gemäß § 1 Abs. 1 Satz 2 Nr. 10 KWG
  - Anlagevermittlung gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 1 KWG
  - Anlageberatung gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 1a KWG
  - Platzierungsgeschäft gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 1c KWG
  - Abschlussvermittlung gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 2 KWG
  - Eigenhandel gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 4 KWG
  - Drittstaateneinlagenvermittlung gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 5 KWG

- Sortengeschäft gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 7 KWG
- Anlageverwaltung gemäß § 1 Abs. 1a Satz 2 Nr. 11 KWG
- Eigengeschäft gemäß § 1 Abs. 1a Satz 3 KWG.
- (2) Die Gesellschaft kann sich an anderen Unternehmen beteiligen, solche Unternehmen erwerben oder gründen sowie Zweigniederlassungen im Inund Ausland errichten und alle Geschäfte eingehen, die geeignet sind, den Gegenstand des Unternehmens zu fördern.

Die Bekanntmachungen der Gesellschaft erfolgen nur durch Veröffentlichung im Bundesanzeiger. Art. 14 SE-VO bleibt unberührt.

## Teil II

### Grundkapital und Aktien

§ 5

- (1) Das Grundkapital der Gesellschaft beträgt € 3.901.000.000 (in Worten: drei Milliarden neunhunderteins Millionen Euro) und ist eingeteilt in 3.901.000.000 Stückaktien.
- (2) Die Aktien lauten auf den Namen.

#### Teil III

#### **Vorstand**

- (1) Der Vorstand besteht aus mindestens zwei Mitgliedern.
- (2) Der Aufsichtsrat bestellt die Vorstandsmitglieder und bestimmt ihre Zahl. Er kann auch stellvertretende Vorstandsmitglieder bestellen. Der Aufsichtsrat kann ein Vorstandsmitglied zum Vorsitzenden oder Sprecher des Vorstandes und ein weiteres Vorstandsmitglied zum stellvertretenden Vorsitzenden oder Sprecher des Vorstandes ernennen.

(3) Die Vorstandsmitglieder sind verpflichtet, die für die Gesellschaft geltenden Gesetze und Rechtsvorschriften, insbesondere die Bestimmungen des Kreditwesengesetzes und die aufgrund dieses Gesetzes erlassenen Verordnungen und Anordnungen zu befolgen. Dies gilt auch insoweit, als der Vorstand gemäß § 308 Abs. 2 Satz 1 des Aktiengesetzes verpflichtet sein sollte, aufgrund eines Beherrschungsvertrages Weisungen eines herrschenden Unternehmens zu befolgen.

§ 7

Die Gesellschaft wird durch ein Vorstandsmitglied allein vertreten, wenn der Aufsichtsrat es zur Alleinvertretung ermächtigt hat. Sonst wird die Gesellschaft durch zwei Vorstandsmitglieder oder durch ein Vorstandsmitglied gemeinsam mit einem Prokuristen gesetzlich vertreten.

§ 8

Die Beschlüsse des Vorstandes werden mit einfacher Stimmenmehrheit gefaßt, soweit nicht gesetzlich Einstimmigkeit gefordert ist. Bei Stimmengleichheit gibt die Stimme des Vorsitzenden, bei dessen Verhinderung die Stimme des stellvertretenden Vorsitzenden, den Ausschlag, soweit ein Vorsitzender bestimmt wurde und der Vorstand aus mehr als zwei Mitgliedern besteht.

### Teil IV

#### Aufsichtsrat

- (1) Der Aufsichtsrat besteht aus neun Mitgliedern.
- (2) Soweit die Hauptversammlung nicht bei der Wahl für einzelne der von ihr zu wählenden Mitglieder oder für den Gesamtaufsichtsrat einen kürzeren Zeitraum beschließt, werden die Aufsichtsratsmitglieder für die Zeit bis zur Beendigung der Hauptversammlung gewählt, die über ihre Entlastung für das vierte Geschäftsjahr nach dem Beginn der Amtszeit beschließt. Das Geschäftsjahr, in dem die Amtszeit beginnt, wird nicht mitgerechnet.
- (3) Die Wahl des Nachfolgers eines vor Ablauf der Amtszeit ausgeschiedenen Mitglieds erfolgt für den Rest der Amtszeit des ausgeschiedenen Mitglieds.

- (1) Jedes Mitglied des Aufsichtsrates kann sein Amt jederzeit durch schriftliche Erklärung an den Vorsitzenden des Aufsichtsrates, der Vorsitzende gegenüber einem stellvertretenden Vorsitzenden des Aufsichtsrates, unter Einhaltung einer Kündigungsfrist von einem Monat niederlegen.
- (2) Aufsichtsratsmitglieder können vor Ablauf ihrer Amtszeit mit einfacher Mehrheit des in der Hauptversammlung vertretenen Grundkapitals abberufen werden.
- (3) Anstelle eines ausscheidenden Mitglieds ist ein neues Aufsichtsratsmitglied für den in § 9 Absatz 3 der Satzung bestimmten Zeitraum zu wählen.

#### § 11

- (1) Der Aufsichtsrat wählt zu Beginn seiner Amtszeit aus seiner Mitte einen Vorsitzenden und einen oder zwei stellvertretende Vorsitzende. Scheidet der Vorsitzende oder ein stellvertretender Vorsitzender vorzeitig aus, so hat der Aufsichtsrat unverzüglich eine Ersatzwahl vorzunehmen.
- (2) Ist der Vorsitzende des Aufsichtsrats an der Ausübung seines Amtes gehindert, so wird er von einem stellvertretenden Vorsitzenden vertreten.

- (1) Die Einberufung zur Sitzung des Aufsichtsrates erfolgt durch den Vorsitzenden. Die Einberufung kann mündlich, schriftlich, per Telefax, fernmündlich oder elektronisch erfolgen. Sie soll eine Frist von zwei Wochen einhalten, die in dringenden Fällen abgekürzt werden kann, und die einzelnen Punkte der Tagesordnung angeben.
- (2) Den Vorsitz der Sitzung führt der Aufsichtsratsvorsitzende.
- (3) Der Aufsichtsrat ist beschlußfähig, wenn nach Einladung sämtlicher Mitglieder mindestens die Hälfte der gesetzlich vorgeschriebenen Mitglieder, darunter der Vorsitzende oder ein stellvertretender Vorsitzender, insgesamt jedoch mindestens drei Mitglieder, an der Beschlußfassung teilnehmen.
- (4) Beschlüsse werden mit einfacher Stimmenmehrheit der abgegebenen Stimmen gefaßt. Bei Stimmengleichheit gibt die Stimme des Vorsitzenden den Ausschlag. Die Art der Abstimmung bestimmt der Vorsitzende.

- (5) Ein abwesendes Aufsichtsratsmitglied kann eine schriftliche Stimmabgabe durch ein anderes Aufsichtsratsmitglied überreichen lassen.
- (6) Eine Beschlußfassung ist auch im Wege schriftlicher, telefonischer, per Telefax durchgeführter oder elektronischer Abstimmung zulässig, wenn kein Mitglied des Aufsichtsrats diesem Verfahren widerspricht.
- (7) Über die Verhandlungen und Beschlüsse des Aufsichtsrats ist eine Niederschrift anzufertigen, die vom Sitzungsvorsitzenden, bei Beschlüssen außerhalb einer Sitzung vom Aufsichtsratsvorsitzenden, zu unterzeichnen ist.
- (8) Der Aufsichtsrat kann sich eine Geschäftsordnung geben.
- (9) Der Aufsichtsrat kann aus seiner Mitte Ausschüsse bilden und deren Aufgaben und Befugnisse festsetzen.
- (10) Die Unwirksamkeit eines Aufsichtsratsbeschlusses kann nur innerhalb eines Monats seit Kenntnis des Beschlusses durch Klage geltend gemacht werden.

Willenserklärungen des Aufsichtsrates und seiner Ausschüsse werden namens des Aufsichtsrates oder des Ausschusses vom jeweiligen Vorsitzenden abgegeben.

#### § 14

Die Hauptversammlung kann beschließen, dass die Aufsichtsratsmitglieder eine Vergütung erhalten. Die Hauptversammlung kann eine Gesamtvergütung festlegen, die der Aufsichtsrat auf seine Mitglieder unter Berücksichtigung der Tätigkeit der Aufsichtsratsmitglieder, einer Funktion als Vorsitzender des Aufsichtsrats und einer Mitgliedschaft in einem oder als Vorsitzender eines Ausschusses des Aufsichtsrats verteilt. Die etwa anfallende gesetzliche Mehrwertsteuer wird von der Gesellschaft getragen.

### Teil V

#### **Hauptversammlung**

## § 15

- (1) Die Hauptversammlung wird durch den Vorstand oder den Aufsichtsrat einberufen. Sie findet am Sitz der Gesellschaft oder am Sitz einer deutschen Wertpapierbörse statt.
- (2) Die Einladung ist mindestens dreißig Tage vor dem Tage der Hauptversammlung unter Angabe der Tagesordnung im Bundesanzeiger bekanntzumachen, sofern nicht gesetzlich die Einberufung durch eingeschriebenen Brief zulässig ist. Dabei wird der Tag der Bekanntmachung und der Tag der Hauptversammlung nicht mitgerechnet. Im Fall der Einberufung durch eingeschriebenen Brief gilt der Tag der Absendung als Tag der Bekanntmachung.
- (3) Die ordentliche Hauptversammlung muß innerhalb von acht Monaten nach Ablauf des Geschäftsjahres stattfinden.

#### § 16

- (1) Zur Teilnahme an der Hauptversammlung ist jeder in das Aktienregister eingetragene Aktionär berechtigt. Das Recht zur Teilnahme und zur Ausübung des Stimmrechts ist nicht von den Voraussetzungen des § 123 Abs. 2 des Aktiengesetzes abhängig.
- (2) Jede Stückaktie gewährt in der Hauptversammlug eine Stimme. Das Stimmrecht beginnt, wenn auf die Aktie die gesetzliche Mindesteinlage geleistet ist.

- (1) Den Vorsitz in der Hauptversammlung führt der Vorsitzende des Aufsichtsrates, ein stellvertretender Vorsitzender oder eine sonstige von der Hauptversammlung bestimmte Person.
- (2) Der Versammlungsleiter kann eine von der angekündigten Tagesordnung abweichende Reihenfolge der Verhandlungsgegenstände bestimmen. Er bestimmt ferner die Art und Form der Abstimmung.

Die Beschlüsse der Hauptversammlung werden mit einfacher Mehrheit der abgegebenen Stimmen gefaßt, sofern nicht das Aktiengesetz zwingend eine andere Mehrheit vorschreibt.

## Teil VI

# Geschäftsjahr, Jahresabschluß

§ 19

Das Geschäftsjahr ist das Kalenderjahr.

§ 20

- (1) Der Vorstand hat in den ersten drei Monaten des Geschäftsjahres für das vergangene Geschäftsjahr den Jahresabschluß (Bilanz, Gewinn- und Verlustrechnung und Anhang) und, soweit erforderlich, den Lagebericht aufzustellen und dem Abschlußprüfer vorzulegen.
- Unverzüglich nach Eingang des Prüfungsberichtes des Abschlußprüfers hat der Vorstand dem Aufsichtsrat den Jahresabschluß, den Lagebericht, den Prüfungsbericht und einen Vorschlag für den Beschluß der Hauptversammlung über die Verwendung des Bilanzgewinns vorzulegen.

### Teil VII

### **Gründungsaufwand**

§ 21

Die Kosten der Gründung tragen die Gründer.

# Urkundenverzeichnis Nr. D/34/2023

Hiermit bescheinige ich gemäß § 181 AktG, dass der vorstehende vollständige Wortlaut der Satzung die geänderten Bestimmungen gemäß meiner Urkunde UVZ Nr. D/33/2023 enthält und dass die unveränderten Bestimmungen mit dem zuletzt zum Handelsregister eingereichten vollständigen Wortlaut der Satzung übereinstimmen.

Frankfurt am Main, den 13. März 2023

Ør. Ralph Drebes

Notar





**DATE OF TRANSLATION:** 31-Mar-23

**ELECTRONIC FILE NAMES:** 2023-03-13\_MSESE AoA DE certified

SOURCE LANGUAGES: German
TARGET LANGUAGES: English
TRANSPERFECT JOB ID: US1563950

TransPerfect is globally certified under the standards ISO 9001:2015, ISO 17100:2015, and ISO 18587:2017. This Translation Certificate confirms the included documents have been completed in conformance with the Quality Management System documented in its ISO process maps and are, to the best knowledge and belief of all TransPerfect employees engaged on the project, full and accurate translations of the source material.

TRANSPERFECT TRANSLATIONS INTERNATIONAL, INC.
TRANSPERFECT GLOBAL HQ
1250 BROADWAY, 7TH FLOOR, NEW YORK, NY 10001

TCert v. 4.0